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Saluton, SES anoj ! 
En Wakkanajo troviĝis multaj ĉinaj junuloj laborantaj en 

melkejoj kiel bonaj helpantoj. La numero estis ĉirkau 350 

antaŭ 6 jaroj, kiam mi estis, kaj nun pli multiĝus.  Mi 

ekzamenis tion en la urba oficejo.  Ĉinaj junuloj estas bonaj 

helpantoj por maljunaj japanaj laktofabrikistoj,  Plie ankaŭ 

en melkejoj lastapempe troviĝas multaj novaj elektronikaj 

masinoj, por kiuj ili estas pli fortaj ol japajaj maljunuloj, kaj la 

laktofabrikistoj ne havas posteulojn.  Tial lastatempe 

aperas ankaŭ vetnamioj kaj afrikanoj.  Sed ili ne ricevis 

nepravan salajron, ĝenerale ĉurkaŭ 50 mil jenojn po monato, 

Japana registaro invitas ilin, nome KENSHUUSEI 

subtenante per subvencio.  Pro tio ili ne havas kvalifikon 

ricevi sano-asekuron kaj pension, kaj ili ne havas la homa-

rajton garantiitan, ĉar ili estas trejnantoj. Fakte en la kampo 

de laktofabrikado kaj sociala bonstato japana futuro ne 

ekzistas sen ili, oni diras.  Kio estas la kialo, por ke la 

japana registaro invitas multajn alilandajn trejnitojn en 

diversaj kampoj?  Kial la registaro ne povas havi 

perspektivon por la estonteco?  Mi malĵojas tian realon kiel 

esperantisto.  Mi laste renkontis unu Madagaskarinon en la 

japana Esperanto-kongreso en Jokohamo.  Ankaŭ ŝi havus 

saman malĵojon, mi pensas.                    (Yanagi) 
 
＃総会の概要：１会長よりSESはHELの活動にもっと寄り添った
形にしたらどうかと言う趣旨の発言あり、種々議論があった。２
会務はガスト係の山岸さんが山下さんと交代する他、会長を含め
て全員再任。３例会会場のかでる27が老人の会からも規定料金を
求める様になったが、例会出席者が一部負担する17年度のやり方
で当分は凌げそうなので18年度も踏襲し、会費変更は考えないこ
とにした。例会出席者が増えると会も個人も負担が減ります。 
＃北大エスペラント会の主催で、3月14日（水）16時ー18時に木村
護郎氏（上智大教授）の「節英」（英語の使用を節減しよう）と言
う講演ありー於;人文科学総合研究棟W308室―と連絡があった。 


